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Hoi

Het weekend van 4, 5 een 6 
november was het weer tijd voor 
één van de grootste jaarlijkse 
evenementen in Horst aan de 
Maas: Rowwen Hèze 
Slotconcert. Voor mij was dit de 
eerste keer dat ik het mee-
maakte en bij deze wil ik een 
kleine review schrijven over 
mijn beleving. Want dat is het 
zonder twijfel: een hele beleving.

De reden dat ik nooit eerder het 
Slotconcert heb bezocht, was voor-
namelijk door de foto’s die ik ieder 
jaar zag van mensen die er geweest 
waren. Het was dat ik wist wie er 
op de foto’s stond, want anders 
had ik ze niet herkend onder al die 
lagen varkensstift. Ook de liters 
bier die er door de lucht vliegen en 
de meest intense mosh-pits die er 
plaatsvinden trokken mij niet met-
een aan.
En het waren geen geruchten: een 
bierdouche, bewerkt worden met 
varkensstift en om de minuut bijna 
van je plaats geduwd worden zijn 
eerder regel dan uitzondering. 
Toch mag dat de pret niet beder-
ven, want tussen het ontwijken 
van vliegende gescheurde T-shirts 
en bekertjes door kun je natuurlijk 
genieten van de geweldige muziek 
die gespeeld wordt. Het is onge-
kend om te zien wat voor sfeer 
Rowwen Hèze teweegbrengt het 
moment dat ze het podium betre-
den en de eerste noten beginnen te 
spelen. Tijdens rustige nummers als 
‘Heilige Antonius’ is het alsof ieder-
een één grote familie is en tijdens 
nummers als ‘Bestel Mar’ ontploft 
de zaal en is het één groot feest.
Ook is alles top geregeld: kassa’s 
voor munten, kluisjes voor je jas, 
toiletten en genoeg plekken om je 
bier of eten te halen, en dat alle-
maal overkapt door enorme tenten.
Ook is het prachtig om te zien hoe 
veel vrijwilligers er meehelpen in 
en rondom de tent. Je kunt echt 
zien dat Rowwen Hèze bij veel 
mensen een speciaal plekje in hun 
hart heeft. Al met al heb ik onge-
acht mijn vooroordeel toch erg kun-
nen genieten van de avond. Of ik 
volgend jaar weer ga? Misschien. 
Maar dan kies ik wel voor een 
plaats achter in de zaal, waar men-
sen gewoon rechtop kunnen blijven 
staan en schoon en droog de tent 
verlaten na het einde van de avond.

Iris

0812 \ enzo

Nadat het syndroom van Usher bij hem werd vastgesteld, ging met name zijn zicht langzaam maar zeker achteruit. Een hard gelag voor de 
vader van Jet, die na 25 jaar normaal functioneren noodgedwongen moest stoppen met zijn baan in de zorg. Inmiddels ziet hij vrijwel niets meer 
en weet hij dat het een kwestie van tijd is voor hij volledig blind wordt. Bij de pakken neer zitten is echter geen optie. Deze week wordt Koen 
Versleijen (32) uit Horst geplukt. 

‘Vechte, valle en opstoan’. Het is 
alsof het nummer van Rowwen 
Hèze voor Koen is geschreven. 
De band uit America weet hem 
sowieso te raken. Sterker nog, op 
de bucketlist die hij maakte nadat 
bekend werd dat hij het syndroom 
van Usher heeft, was ook een rol 
voor Jack Poels en zijn mannen 
weggelegd. “Daar stonden dingen 
op als crossen bij de Zwarte Cross, 
bungeejumpen, vrachtwagen rij-
den en een dagje meelopen met 
Rowwen Heze. Veel van de punten 
op die lijst zijn inmiddels afgevinkt. 
Er ligt nog een tegoedbon van mijn 
vrienden om te gaan bungeejum-
pen, dus dat kan binnenkort ook 
afgestreept worden”, vertelt Koen. 
Het is botte pech dat het syndroom 
- een erfelijke aandoening waar-
bij zowel het horen als het zien 
aangetast zijn en naar verloop van 
tijd alsmaar minder worden - juist 
hem trof. 

 Klein kokertje
Er leek jarenlang niets aan de 
hand. Koen was een bekend 
gezicht in Horst, waar hij geboren 
en getogen is, met vrijwilliger-
staken bij diverse verenigingen. 
Werkzaam in de zorg. Eerst met 
gehandicapten en daarna ouderen. 
Een vaste klant ook bij Wittenhorst. 
“Voetballen vond ik geweldig. 
Zowel op het veld als in de zaal.” 
Dat gaat al jaren niet meer. Hij 
komt nog steeds weleens op het 
sportpark aan de Wittebrugweg als 
zijn vrienden moeten voetballen, 
maar dat is puur voor de gezellig-

heid. Het spel kan hij niet meer vol-
gen. “Mijn zicht is flink afgenomen. Op 
dit moment zie ik nog door een klein 
kokertje. Het gevolg van de ziekte is 
dat je van steeds meer zaken afscheid 
neemt, die voorheen doodnormaal 
waren. Dat begint met het inleve-
ren van je rijbewijs. Daarna valt het 
sporten weg. Weer wat later moest ik 
ook andere hobby’s opgeven. Telkens 
een stapje terug doen, dat maakt het 
lastig. Usher ontwikkelt zich in fases, 
met in mijn geval volledige blindheid 
als eindstation.” In 2018 was ook zijn 
baan in de zorg geen optie meer voor 
Koen. Hij zag er simpelweg te wei-
nig voor. “In 2020 werd ik vervolgens 
volledig afgekeurd, met de woorden 
‘je kunt toch niets meer’. Fijn om te 
horen natuurlijk”, zegt hij met enig 
sarcasme.

Zelfstandig blijven
Het is een opmerking die Koen, in 
2018 prins van D’n Dreumel, niet gauw 
zal vergeten. Hij is niet het type dat 
het bijltje erbij neergooit. Denken 
in oplossingen en mogelijkheden, is 
meer zijn ding. “Ik ben niet Usher. 
Het proces is best zwaar, dat ga ik 
niet ontkennen. In de zomer van 2021 
kwam één en ander bij elkaar. Dat 
zorgde voor een zware depressie, 
maar inmiddels gaat het weer goed 
met me. Dertig jaar lang dacht ik alles 
zelf te kunnen oplossen. Ik besef me 
nu dat hulp aanvaarden prima is. In 
2020 heb ik tien maanden gereva-
lideerd bij Het Loo Erf. Daar is voor 
mij de basis gelegd om nu én in de 
toekomst zo zelfstandig mogelijk te 
blijven”, vertelt hij. Net na de jaar-

wisseling werd Koen in 2021 vader 
van Jet. Het vrolijke meisje speelt 
een belangrijke rol in zijn leven. “Het 
klinkt misschien raar, maar het is één 
van de weinige positieve kanten aan 
deze ziekte. Meer tijd voor Jet. Iedere 
maandag is een ‘papadag’. Ik maak 
nu ieder stapje van dichtbij mee. Dat 
is me veel waard.” 

Eigen onderneming
Koen omschrijft zijn gemoed als 
diepe dalen met hoge pieken. 
“Natuurlijk heb ik slechte dagen, 
maar over het algemeen gaat het 
goed. Ik ben aan het kijken wat juist 
wél kan. Het heeft geen zin om bij 
de pakken neer te zitten. Ik ben nu 
32 en heb geen zin om de komende 
vijftig jaar binnen te zitten. Net als 
ieder ander wil ik mezelf nuttig kun-
nen maken.” Mede daarom heeft hij 
een doel voor ogen: binnen drie jaar 
hoopt hij zijn uitkering niet meer 
nodig te hebben. “Inmiddels ben 
ik ingeschreven bij de Kamer van 
Koophandel. Ik geef lezingen over 
Usher en mijn ervaringen. Zowel de 
negatieve als de positieve kanten. 
Die zijn er namelijk ook. Ik probeer er 
het beste van te maken en daar helpt 
mijn eigen onderneming bij”, ver-
telt hij trots. Op dagen dat Koen een 
lezing geeft, houdt hij daar vooraf 
rekening mee. “Het alsmaar focussen 
op mijn zicht, kost veel energie. Als 
groot liefhebber van carnaval besloot 
ik onlangs tijdens de 11e van de 11e 
het feestgedruis op te zoeken. Daar 
moet ik vervolgens twee dagen van 
bijkomen. ‘s Middags ga ik sowieso 
vaak tegelijk met Jet een uurtje plat.” 

Opstoan
Inmiddels kan Koen niet meer zon-
der zijn blindengeleidestok. Het is, 
net als bijvoorbeeld het belletje aan 
het schoentje van Jet, een hulpmid-
del geworden dat hij omarmt. Wel 
levert het soms vervelende situaties 
op straat op, zo ervaart hij. Dit jaar 
was het al negen keer raak. “Dat gaat 
van bespugen tot vervelende opmer-
kingen”, vertelt Koen. “Daar staat 
tegenover dat ik iedere dag merk hoe 
ontzettend behulpzaam het gros van 
de mensen is. Iemand die roept dat ik 
veilig kan oversteken, of hulp aanbiedt 
bij het doen van boodschappen.” De 
vervelende ervaringen beletten hem 
niet om te genieten van de kleine 
dingen die het leven mooi maken. 
“Toen ik een bucketlist ging maken, 
merkte ik al gauw dat het voor mij 
allemaal niet groots hoeft. Wandelen 
met een vriend, daar kan ik een dag 
naar uitkijken bijvoorbeeld. En natuur-
lijk leuke dingen doen met Jet. Dat 
vind ik geweldig.” Of Koen niet bang 
is dat hij niet meer ieder stapje van 
Jet met eigen ogen kan zien, zodra hij 
volledig blind is? “Dat spookt wel door 
mijn hoofd, maar ik heb contact met 
andere blinden. Een aantal van hen 
heeft kinderen die inmiddels ouder 
zijn, en ze verzekeren me dat dat alle-
maal prima gaat. Wat dat betreft ben 
ik hoopvol gestemd.” Het is tekenend 
voor zijn positiviteit. Of, in de woorden 
van Rowwen Hèze, vechte, valle, maar 
vooral ook iedere keer weer opstoan. 
Koen is er een kei in.
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